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Bruger- og pårørenderådsmøde 
Den 13.9.22 kl. 16.45-18.15 

Medlemmer: 

- Formand Thorkild Mikkelsen 

- Næstformand Alice Ejsing 

- Poul Erik Jeppesen 

- Kirsten hvis Jørgensen 

- Medarbejder: Lene Damgaard 

- Centerleder Birgitte H.  Eskildsen 

- Referent: Birgitte Eskildsen 

 

Dagsorden 
  

1. Valg af dirigent 

  

2. Godkendelse af referat 

 Godkendt 

3. Godkendelse af dagsorden 

 Godkendt 

4. Formand orienterer 

 Den 30. august 2022 var Birgitte og jeg til Workshop omkring 

informationsmateriale om bruger- og pårørenderådene. 

Der var repræsentanter fra alle centre og formålet var at få lavet noget ens 

materiale omkring hvad er et bruger- og pårørenderåd og hvad laver de, men 

henblik på, at det bliver lettere at få repræsentanter ind i Rådet. 

Der kom mange ideer frem, og der blev lavet en arbejdsgruppe, så nu venter vi 

på noget materiale fra gruppen. Det vil blive sendt rundt, når vi modtager det. 

En rigtig god eftermiddag. 

5. Centerleder orienterer: 

Personale 

Beboer 

Økonomi 

Tilsyn 
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Økonomi 

 

 

 

 

 

rådsmTilsyn 

Der søges nu efter 3 nye personale. To har valgt at gå videre og så mangler vi en 

i en barselsorlov. 

Der er lavet introduktionsmateriale til nye medarbejder, afløser, elever og 

virksomhedspraktikanter som vi nu vil afprøve og rette til efterhånden. Det er for 

at sikre ens information og en ensrettet tilgang til vores plejecenter. 

Vores gennemsnit sygefraværsprocent for 2022 er denne dato på 3,6% og det er 

meget flot. 

Medarbejdersamtaler (MUS) opstartes her i september og det glæder jeg mig til. 

Vacc. Corona er lige på trapperne (Uge 38) og er fra Regionen. influenza vacc og 

vacc for lungebetændelse er igennem egen læge 

Her d. 1.10 er alle lejlighederne fyldt op og det er vi glade for, da vi har haft 

mange tomgangsdage som vi har skulle betale til. 

Jeg vil opfordre til at følge Birkegården på Facebook, da vi forsøger at lægge 

arrangementer /hverdagen op løbende. Ikke alt kommer op, men man kan se 

hvad der sker i huset. 

Velkomstpjecen er en succes. Den får mange ros af de nye beboer/pårørende. 

Kører efter planen. Jeg overtog et ældrecenter med et underskud og selv om vi 

har skulle betale for tomgangsdage samt ferieafholdelse er det lykkes at reducerer 

underskuddet. Så det går den rigtige vej. Det kan kun lade sig gøre med 

medarbejdernes hjælp. Vi tænker ressourcer /behov skal passe sammen. 

Er dog lidt nevøs for ekstra regning i forbindelse med energikrisen (høj strøm 

regning). Så vi skal sparre der hvor vi kan. 

Ang. Legat pengene, så vil jeg Birgitte undersøge hvad der er tilbage af de penge 

og hvor de befinder sig. 

Rapporten medsendes ud+ handleplan. Der kom tilsyn i uge 28, (i ferieperioden). 

Der er ingen bemærkning, dog 8 anbefalinger, som der er lavet handleplan for og 

som er i gang. Rapporten er et øjebliksbillede, og ud fra den ligger vi godt i 

midten.  Vi vil fremover være mere bevidste om, hvordan vi griber disse tilsyn an, 

når de kommer. 

 

6. Repræsentant fra Ældrerådet 

 Det er Dorit Bro Olesen, som er vores kontaktperson i Ældrerådet 

97 54 12 54, bentohdoriy@gmail.com  

Vi skal huske at invitere hende med til vores arrangementer og evt. vores møde. 

7. Kommende arrangementer  

 Ud fra et forslag på at lave et årshjul, hvor faste arrangementer synliggøres, 

vedtages det, at det er en rigtig god ide. Der arbejdes videre med det. 

mailto:bentohdoriy@gmail.com
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Fælles fredag sang med aktiviteten om formiddagen på torvet. Det er rigtig godt. 

Olde-trolde-ræs d. tirsdag formiddag d. 11.10.2022 sammen med Børnehaven og 

dagplejen. Det bliver spændende.  

Skole kontaktplejehjem med 7. klasse i dec/jan.  2-2½ time, hvor de skal have 

introduktion til opgaverne på et plejecenter, bagefter skal de hjem og arbejde 

med teknologi. 

Cykling.  Der laves et skema, som kommer til at være i Tavlerummet, over alle de 

beboere, som kunne tænke sig at komme ud og cykle. Så man er forberedt på 

hvem man skal spørge. Det opleves lidt at det er de samme som kommer afsted. 

Dog er der mange som har prøvet det. Der er mulighed for selv at booke dem 

(tirsdag og torsdag) men ellers er det medarbejder Lisbeth som booker dem. 

Mortensaften bliver kun for beboer til middag. 

Men vi skal have en julehygge aften sidst i november, hvor der vil være valg til 

bruger-pårørende rådet  og smørrebrød og risalamande samt musik, forslag d. 28-

29-30/11-22 Birgitte finder en dato i samarbejde med køkkenet.  

Der bliver også en ”pynte op til jul”-dag.  

 

8. EVT: 

 Frivillige: vi har nogle enkelt vi kan ringe til ved arrangementer, og der kom 

nogle enkelte til infomøde og de var her ind til sommeren, hvor de ønskede at 

holde en pause. Birgitte tager kontakt til dem, for at høre hvad tænker de nu. 

En ide at lave en ny opslagsrunde, for at få fat i flere. 

Medicinskab: Alt medicin skal være låst inde. Og oplever I at det ikke sker, så 

sig endelig til. Vi skal have rettet dårlige vaner. Medarbejderne er meget glade for 

den nye ordning, som er meget mere arbejdsvenlig og skånsomt for kroppen. Den 

giver også meget mere overblik og enkelthed, hvilket forbygger fejl. 

Arv/legat: Birgitte undersøger hvor er midlerne og hvad er der tilbage. 

Hovedindgang: Birgitte har et ønske om at der kikkes på bedet ved indgangen – 

er træet blevet for stort eller fint. Og om der måske kunne gøres noget for at det 

ser mere indbydende ud, da buskene har set noget trælse ud.  Måske er det ikke 

nødvendig at kikke på det, men bare lige at have øje på vores indgang. Den må 

ikke blive ”væk” og træls.  Og hvis der evt. skal laves noget, skal der søges penge 

hjem, da centret har ikke penge til det. 

9. Næste møde 

 Onsdag den 2.11.22 kl. 16.45 – 18.15 

 

 


